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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testület Pénzügyi és 

Településfejlesztési Bizottságának, illetve a Szociális és Kulturális 

Bizottságának 2022.07.25-én 17 óra 00 perckor tartott együttes, nyílt üléséről. 

 

Az ülés helye:   Szigetszentmártoni Polgármesteri Hivatal nagyterme 

(2318 Szigetszentmárton, Telkes u. 10.) 

 

Jelen vannak:   Szociális és Kulturális Bizottság:  3 fő bizottsági tag 

        (Jelenléti ív szerint) 

   Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság: 3 fő bizottsági tag 

        (Jelenléti ív szerint) 

Távol vannak:  Szociális és Kulturális Bizottság részéről: 

   Vargáné dr. Borbély Alexandra bizottsági tag  

Schuszter Andrea bizottsági tag 

    

   Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság részéről: 

Szijjártó Gergely bizottsági tag 

Kővári András bizottsági tag 

 

Lakosság részéről :  2 fő 

 

Schneider Zsolt, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke köszöntötte a bizottsági tagokat és 

a meghívottként megjelenteket. Megállapította, hogy a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 

határozatképes, tekintve, hogy az 5 fő bizottsági tagból 3 fő jelen van, Szijjártó Gergely és Kővári 

András bizottsági tagok jelezték távolmaradásukat.  

 

Szende Andrea, a Szociális és Kulturális Bizottság elnöke köszöntötte a bizottsági tagokat és a 

megjelenteket. Megállapította, hogy a Szociális és Kulturális Bizottság határozatképes, tekintve, hogy 

az 5 fő bizottsági tagból 3 fő van jelen, Schuszter Andrea és Vargáné Dr. Borbély Alexandra bizottsági 

tagok jelezék távolmaradásukat.  

 

Schneider Zsolt elnök tájékoztatta a jelenlévő bizottsági tagokat, hogy Szende Andrea elnökkel történt 

előzetes egyeztetés alapján a mai ülést Schneider Zsolt a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 

elnök vezeti le. 

 

Schneider Zsolt a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke kérte az együttes bizottsági ülés 

tagjait, hogy szavazzanak arról, hogy elfogadják a levezető elnök személyét. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

86/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága úgy döntött, hogy a Szociális és 

Kulturális Bizottság, valamint a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság együttes ülésének levezető elnöke Schneider Zsolt a Pénzügyi 

és Településfejlesztési Bizottság elnöke legyen. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

              Határidő:  azonnal 
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A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
 

63/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság úgy döntött, hogy a Szociális 

és Kulturális Bizottság, valamint a Pénzügyi és Településfejlesztési 

Bizottság együttes ülésének levezető elnöke Schneider Zsolt a Pénzügyi 

és Településfejlesztési Bizottság elnöke legyen. 

 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök a meghívóban szereplő napirendi pontokat javasolta elfogadásra 2 napirendi pont 

kiegészítéssel majd kérte a jelenlévőket, hogy kézfelemeléssel szavazzanak a napirendi pontok 

elfogadásáról. (Meghívó és jelenléti ív a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

87/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága úgy határozott, hogy a meghívóban 

szereplő napirendi pontokat az alábbi kiegészítéssel elfogadja: 

- Döntés könyvtár bútor berendezés készítésének tárgyában 

- A gyermekétkeztetési díj módosítása-Szigetújfalu 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

64/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága úgy határozott, hogy a 

meghívóban szereplő napirendi pontokat az alábbi kiegészítéssel 

elfogadja: 

- Döntés könyvtár bútor berendezés készítésének tárgyában 

- A gyermekétkeztetési díj módosítása-Szigetújfalu 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

1.) Az „A gyermekvédelemről szóló beszámoló” című előterjesztés véleményezése  

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 
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Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. Gyermekvédelemről szóló beszámoló. Jegyző úr az 

előterjesztője hibásan került kiírásra. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Az volt a korábbi kérés, hogy az együttes bizottsági üléseken az előadó a 

polgármester. A képviselő-testületi ülésen az előterjesztő és az előadó természetesen én leszek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Jó, rendben, köszönöm szépen. Akkor nagyjából belekerült minden az 

anyagba, aminek benne kell lenni egy ilyen tájékoztatóban. Várjuk a kérdéseket. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Nem kérdést szeretnék föltenni. Hozzáfűzni valóm van. Szeretném 

elmondani, azt nagy örömmel láttam a beszámolóban, hogy a hátrányos helyzetű és a halmozottan 

hátrányos helyzetű családok száma nem túl magas. Mondhatom azt, hogy a lakosságunk számához 

képest, azt is örömmel vettem, hogy olyan 2500 kerekítve már a lakosok száma. Szerintem nagyon jó 

beszámoló, meg nyilván minden a helyén van. Én egyetlen egy dolgot szeretnék még mondani, hogy 

azért csatlakoztunk Ráckevéhez, mert akkor itt a gyermekvédelem célszerűbb, hatékonyabb és 

gazdaságosabb. Hát, szerintem nem hatékonyabb. Nem azt mondom, hogy nem értek vele egyet, de ez 

előtt is hatékonynak tartottam a gyermekvédelmet. Valóban célszerű és gazdaságos volt, és majdnem azt 

mondom, hogy tulajdonképpen túl sok választási lehetőség sem volt. Csatlakozni kellett hozzájuk, így 

kívánta az adott helyzet, de én azt hiszem, hogy előzőleg is nagyon hatékony volt a gyermekvédelem, 

úgymint a szolgálat. Ezt szerettem volna hozzáfűzni, és köszönöm a beszámolót. 

 

Szende Andrea elnök: Én szeretném még elmondani, hogy a védőnőnek a kérését emelném ki. Több 

élelmiszer adományra lenne szükség. Pszichológiai tanácsadás kapacitásának bővítése. Szeretném 

megkérdezni, hogy ez a pszichológiai tanácsadás kapacitása, ezt lefedi Ráckeve, vagy lenne erre esetleg 

itt is keret? 

 

Dr Cseh Balázs jegyző: Alapvetően a feladatellátásba beletartozik. Tehát egyrészt van egy 

iskolapszichológus, aki ritkán jön. Ugye ez egy kötelező dolog az iskolában. Emellett pedig van 

gyermekpszichológus, és van a Ráckevei Családgondozó keretein belül is pszichológus. Maga a 

településnek nincsen erre sem kerete, sem pedig törvényi kötelezettsége. Ezt a kötelező feladatellátást a 

Ráckevei Családgondozó útján látjuk el. 

 

Szende Andrea elnök: Jó, akkor is még egy felvetésem lenne. A védőnő jövőre vonatkozó javaslatokat, 

célokat fogalmazott meg. A családok pszichológiai megsegítése fontos lenne, szülői fórum szervezése, 

nevelési tanácsadás. Van-e erre lehetőség, vagy van-e erre igény? A szülői munkaközösség ezt már 

jelezte az általános iskolától vagy akár az óvodától, hogy a kultúrházban szerveződjenek ilyen fórumok 

a szülőknek? 

 

Dr Cseh Balázs jegyző: Az iskola az a jelzőrendszer része. Minden évben van jelzőrendszeri ülés, ami itt 

a hivatalban szokott megrendezésre kerülni, tehát mi biztosítjuk a helyszín. A korábbi évek tapasztalata 

az az volt, hogy az iskola nem küldött a jelzőrendszeri megbeszélésre képviselőt. Így az iskola útján nem 

is érkezett ilyen fajta jelzés, hiszen a szülői munkaközösség elsősorban az iskola igazgatója felé tudja ezt 

jelezni, egy ilyen igényt. Az iskola igazgatója a jelzőrendszer tagja, és ő tudná jelezni tulajdonképpen 

felénk. Ennek ez az eljárása valósulhatna meg. De amennyiben van erre igény, szerintem a családsegítő 

nem zárkózna el ennek a lehetőségétől. 

 

Szende Andrea elnök: Köszönöm szépen. Én azt hiszem, hogy a szülői munkaközösség elnökének, 

elnökhelyettesének jelezni fogom, mint szociális, kulturális bizottság, hogy a védőnőtől ezek a célok, 

felvetések kerültek megfogalmazásra. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné: A hatékonyságra térnék itt vissza. Mielőtt csatlakoztunk ugye Ráckevéhez, akkor 

teljesen önálló gyermekjóléti szolgálat volt a településen, és teljesen függetlenül pszichológus volt az 

iskolában. Balogh Péter pszichológus járt hetente az iskolába, én beosztottam a gyerekeket, akiknek 

szüksége volt rá, és előtte ő a szülővel is foglalkozott. Tehát először fölmérte a helyzetet a szülővel, 

tanácsot adott nekik, azt gondolom, hogy ez volt az igazán jó, egy hatékony családi, és gyermekvédelem. 
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A gyerekek röpültek a Péterhez. Úgy tudom, hogy most úgy működik a dolog, hogy igényelni kell a 

pszichológiai kezelést, be kell jelentkezni Ráckevére. Tulajdonképpen egy vadidegen emberhez kell 

mennie akárkinek, hogy aztán a szülővel foglalkozik-e vagy sem, azt nem tudom. Ez sok évre visszamenő 

ez a pszichológus probléma. Sok-sok évvel ezelőtt már mondtuk a pszichológust, hogy az iskolai 

pszichológus mennyire hiányzik. 

  

Dr Cseh Balázs jegyző: Ez alapvetően most már a KLIK feladata. Tehát az iskolapszichológusi 

szakszolgálat biztosítása az a KLIK-nek a feladata.  

 

Schneider Zsolt elnök: A KLIK-nél esetleg valamilyen befolyást szerezni? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Teljesen független szervezet, ahogy az iskola működésébe nem tud az 

önkormányzat beavatkozni a KLIK-nek ez irányú feladat ellátásába sem. 

 

Schneider Zsolt elnök: Nem úgy gondoltam, hogy közvetlenül, hanem mondjuk az igazgatót, az új 

igazgatót megkérni arra, hogy erre külön odafigyeljen. És külön szólnánk az igazgatónak, hogy kérjük 

ezt a lehetőséget. Vagy, hogy látjátok? 

 

Szende Andrea elnök: Nagyon fontos lenne egyet tényleg megpróbálni. 

 

Schneider Zsolt elnök: Jó. Tehát akkor én is fölvállalom ezt, hogy akkor megkeressük az igazgatót, és 

akkor evvel kapcsolatban beszélünk, jó? 

 

Szende Andrea elnök: Jó. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Azt el kell mondanom, hogy a képviselő-testület tagjai nem vállalhatnak ilyen 

közvetítő szerepet. Tehát a képviselőknek a jogaiba nem tartozik ez bele. Kivéve akkor, hogyha a 

képviselő-testület kijelöli az adott képviselőjét. 

 

Schneider Zsolt elnök: Én magánemberként keresem meg, és akkor így már nem a képviselő-testületként 

kell gondolkodni. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig bizottsági tag: Akkor mint felmerült problémát, mint képviselő-testület 

jelezhetjük a KLIK felé, tehát úgy gondolom, hogy ennek nincs akadálya. Tehát megfogalmazhatnánk 

egy levelet, erről dönthetünk tudomásunk szerint. Amiben jelezzük, hogy fokozottabban tartunk igényt, 

pszichológiai segítségre a szigetszentmártoni gyerekeknek. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát a képviselő-testület a döntéseit az Mötv. alapján határozattal, vagy 

rendelettel hozza. Határozatot szeretne hozni a képviselő-testület arra vonatkozóan, hogy megküldjünk 

egy levelet a KLIK-nek, meghatározott tartalommal? 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig bizottsági tag: Így van, ha erre van lehetőség. 

 

Schneider Zsolt elnök: Mi a formája? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát, hogyha a képviselő-testület akar dönteni ebben a kérdésben, akkor egy 

határozati javaslatot kell előterjeszteni a képviselő-testület felé, mert az Mötv. értelmében a képviselő-

testület a döntéseit vagy határozati vagy rendeleti formában hozza. Hogyha ehhez a formához 

ragaszkodik a képviselő-testület, de én ezt egy kicsit erősnek tartom. Erősnek tartom, mivel nincs annak 

semmi akadálya, hogy a Polgármesteri Hivatal, vagy az önkormányzat képviseletében a polgármester 

egy levelet vagy megkeresést írjon, ő aki eljárhat a törvény alapján a képviselő-testület és az 

önkormányzat nevében. Tehát én nem tartom indokoltnak, hogy külön határozatot hozzon a képviselő-

testület erre vonatkozóan, hogy egy levelet fogalmazzunk. 

 

Schneider Zsolt elnök: De a Tamás, azt megtehetné, mint egy polgármester. 
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Dr. Cseh Balázs jegyző: Nyilván. Én arra hívtam fel a figyelmet, hogy a képviselő-testület képviselői 

nem járhatnak el az önkormányzat nevében. Kivéve, hogyha a képviselő-testület ugye azt a hatáskört, 

vagy azt a feladatot teljesítésre kijelöli az adott képviselőt, abban az esetben járhat el. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné: Igen, mint tudjuk, az önkormányzatnak, a településnek, sajnos semmi köze nincs 

ahhoz, hogy milyen formában, hogyan lehet ilyen kérést továbbítani a KLIK-nek. 

 

Schneider Zsolt elnök: Hát akkor megkérjük a Tamást, hogy írjon egy levelet. 

 

Szende Andrea elnök: Én csak azt szeretném mondani, hogy itt a területen egy védőnő jelezte ezeket a 

javaslatokat, célokat, és jó lenne evvel foglalkozni, hogy ne rekedjen meg ez az ügy. De akkor én most 

megértettem ezt, amit jegyző úr mondott. Esetleg a védőnő tud még ebben az ügyben valamit tenni? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: A védőnő is ugyanúgy kéréssel fordulhat. Tehát amikor nincsen egy 

szervezetnek hatásköre vagy illetékessége az adott ügyben, úgy tulajdonképpen kéréseket, kérelmeket 

fogalmazhatunk meg. 

 

Nagy Lajos alpolgármester: Akkor már csak azt csinálhatjuk, hogy mondjuk a szülői munkaközösség 

megbíz mondjuk egy pszichológus csoportot, hogy jöjjenek le, havonta? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: A szülői munkaközösség nem önálló szerv, az csak az iskolának egy ilyen köre, 

személyeknek a köre. 

 

Schneider Zsolt elnök: Ez egy külön szerveződés, ez nem szólhat bele magába az iskola működésébe? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Az iskola nem egy önálló költségvetési szerv, hanem a KLIK, a tankerületi 

központ tartja fenn, ami azt jelenti, hogy ahhoz, hogy az igazgató például egy megbízási szerződést 

kössön, vagy valamilyen kifizetést eszközöljön, ahhoz a KLIK-nek a jóváhagyása kell. És ezek megint 

olyan ügyek, hogy tudomásul kell venni, hogy az iskola már elkerült az önkormányzattól. Ez már évek 

óta megtörtént. Nyilván, ha az önkormányzat költségvetési keretében van arra fedezet, hogy akár egy 

települési pszichológust fenntartson, vagy az önkormányzat kössön megbízási szerződést egy 

pszichológussal, ahogy mondjuk jogsegélyszolgálatot is fenntarthat, arra van lehetőség. Jelenleg van a 

településen jogsegélyszolgálat, de önkéntesen látják el a jogsegélyt nyújtó kettő ügyvédnő ezt a feladatot 

egy feladatellátási szerződés alapján. Hogyha van egy önkéntes pszichológus, akkor mi biztosíthatunk 

neki helyszínt mondjuk erre. Ha meg van az önkormányzatnak erre fedezete, és ha a képviselő-testület 

úgy dönt, akkor meg nem kell ingyenesen, önkéntes alapon. De az, hogy az iskolaigazgató nem 

rendelkezik olyan jogkörrel, hogy ilyen szerződést kössön, azt tudomásul kell venni, mert mindenhez a 

KLIK-nek a jóváhagyása kell. 

 

Schneider Zsolt elnök: Jó, köszönjük szépen a kimerítő tájékoztatást. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Ezt a tényt el szeretném mondani, hogy a védőnő is tagja a 

jelzőrendszernek. A védőnő is rendszeresen meg van hívva a jelzőrendszeri megbeszélésekre, amit 

évente egyszer-kétszer tesznek, és nyilvánvaló, hogy a védőnő jelezte ezt a Ráckevei Gyermekjóléti 

Szolgálat felé, ezt az igényt, amit legalább 6 éve, 7 éve folyamatosan jelezzük, amikor beszámolt a 

Ráckevei Gyermekvédelmi Szolgálat. Sajnos eredménytelenül. 

 

Schneider Zsolt elnök: Mi azt abban egyetértettünk, hogy a Tamást felkérhetjük, hogy esetleg egy levelet 

küldjön el evvel kapcsolatba a KLIK felé. Jó? 

 

Mivel kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
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88/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A gyermekvédelemről szóló beszámoló” című előterjesztés 

véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök  

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

65/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a javaslat a „A gyermekvédelemről szóló beszámoló” című 

előterjesztés véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

2.) Az „A gyermekétkeztetési díj módosítása” című előterjesztés véleményezése 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Gyermekétkeztetési díj módosítása. Ugye Ráckeve Város Önkormányzata, 

aki az iskolába szállítja a gyermekétkeztetést a városi konyhán keresztül, jelezte, hogy a nyersanyagárak 

emelkedése miatt sajnos módosítani kénytelenek a térítési díjakat. Egyébként ezt múlt pénteken kaptuk 

meg Szigetújfalutól is, ami majd egy kiegészítő napirendi pontként fog szerepelni. Látjuk sajnos azt, 

hogy milyen mértékben vannak áremelkedések, ezt már nem tudják kigazdálkodni. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné: Azt szeretném megkérdezni, hogy milyen mértékben emelkedett az előzőhöz 

képest? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: A rendelet melléklete tartalmazza a módosítást. A ráckevei térítési díjak nem 

emelkedtek jelentős mértékben, tehát körülbelül olyan 100 forinttal. Annyival egészíteném ki 

polgármester úr elmondását, hogy korábban is már indokolt lett volna a térítési díjak emelése, azonban 

a kormány döntése érdemében nem lehetett térítési díjakat emelni, ezért az országos gyakorlat is azt 

mutatja, hogy mindenhol árakat emelnek, tehát egyrészt ugye nőnek a bérek, ami érintette a konyhai 

dolgozókat is, az országos béremelések, másrészről pedig az alapanyagár emelkedés is megfigyelhető. 

Így is tulajdonképpen a térítési díjak nem követik a piaci áremelkedést. Tehát szükségesnek látta minden 

fenntartó, hogy ezeket a díjakat a szükséges mértékben emeljék, és nekem az a személyes meglátásom, 

hogy a ráckevei konyha önmérsékletet tartott, tehát nem emelt olyan mértékben árat, ami nem lenne 

indokolt, vagy reális. 
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Schneider Zsolt elnök: Köszönöm. Annyiban kiegészíteném, hogy a melléklet nem tartalmazza az előzőt, 

legalábbis itt nem látjuk az előterjesztésben, hogy mennyi volt az előző díj. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Azért nem tartalmazza, mert az előterjesztés melléklete a módosító rendeletet 

tartalmazza. 

 

Schneider Zsolt elnök: Értem, csak az volt az Eszternek a kérdése, hogy mennyiben emelkedett, arra 

válaszoltál.  

 

Schneider Zsolt elnök megkérdezte, hogy valakinek van-e hozzászólása? 

 

Mivel kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

89/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A gyermekétkeztetési díj módosítása” című előterjesztés 

véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök  

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot. 

  

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

66/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a javaslat a „A gyermekétkeztetési díj módosítása” című 

előterjesztés véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

3.) A „Bölcsödéi férőhelyek módosítása” című előterjesztés véleményezése 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. A bölcsődei férőhelyek módosítása. Ugye több körben 

kell a képviselő-testületnek tárgyalni. Első körben kérelemmel fordultunk a Ráckeve Város 

Önkormányzatához, hogy a bölcsődei férőhelyek bővítésére volna szükség. Ráckeve Város 

Önkormányzata ezt a kérésünket meghallgatta és támogatta, így lehetővé válik a feladat ellátási 

megállapodás módosítása, és erről kell most gyakorlatilag döntést hoznunk. 
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Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Nagyon örülünk nyilvánvalóan, csak lehet-e tudni, hogy mennyi 

bölcsődés gyerekünk van? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Az egész folyamat úgy indult, hogy először a bölcsődei intézmény vezetője 

kereste meg Szigetszentmártont, hogy azt tapasztalják folyamatosan nő a gyermeklétszám, és ahhoz, 

hogy a körzet alapján a gyermekeket fel is vehessék, ahhoz mindenképpen szükséges a fenntartó, tehát 

Ráckeve város felé kérelmeznie Szigetszentmártonnak a férőhelyek bővítését. Ezt meg is tettük korábban, 

és a képviselő-testület szavazott is ez alapján. Tehát innen indult, hogy először az intézményvezetőnek a 

jelentkezők, meg a tapasztalatok alapján volt kötelessége jelezni Szigetszentmárton felé. Az eljárás ugye 

úgy néz ki, hogy a fenntartónak kell döntést hoznia, és ezt követően, miután jóváhagyja a fenntartó, 

tehát Ráckeve Város Önkormányzata, ami meg is történt, kerülhet sor a feladatellátási szerződés 

módosítására. A jelen előterjesztés azt tartalmazza, hogy a kérelmezett létszámnövelés, a 

kezdeményezett és kérelmezett létszámnövelést a fenntartó jóváhagyta, és ez alapján a két önkormányzat 

módosítja a közöttük lévő feladatellátási szerződést. Az előzetes jelzések alapján mindenképpen 

szükséges volt és indokolt is a létszámnövelés. Korábban hét gyermekre volt, 7 gyermek felvételére volt 

lehetősége Szigetszentmártonnak, amit ki is használt. Amióta Kiskunlacházán megépült a bölcsőde, 

azóta van lehetőség, hogy a lacházi kapacitást tulajdonképpen átvegye Szigetszentmárton. Bocsánat, 

nem hét főre, hanem kilenc főre volt férőhelye Mártonnak, és öt fő férőhellyel rendelkezett Lacháza. Az 

öt fő férőhelyet kapta meg most Szigetszentmárton. 

 

Schneider Zsolt elnök: Az első napi pontnál a táblázatban láthattátok, hogy 76 fő bölcsődei létszám van. 

Kérdés esetleg?  

 

Szende Andrea elnök: Csak gondolkodtam még a kérdésen, hogy meg szeretném akkor kérdezni, hogy ez 

a tizennégy fő fedezi-e az igényeket itt Mártonban, vagy tudunk erről valamit? 

 

Dr Cseh Balázs jegyző: Jelenleg úgy nem járhatott annyi gyermek bölcsődébe. Tehát így is öt fővel 

megnő a kapacitás. Valószínűsíthető az előzetes jelentkezések alapján, az előzetes igények alapján, hogy 

ki is fogják használni ezt a plusz öt fő férőhelyet. De nem is tudja tovább növelni ugye a férőhelyeket 

Márton tekintetében addig, amíg egy település le nem mond a saját férőhelyeiről. Mert ugyanúgy, mint a 

mi óvodánknál is meghatározott kapacitás áll rendelkezésre. És ugye ez a közös feladatellátás és 

szerződés alapján szét van osztva az egyes települések között. 

 

Mivel kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea  elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

90/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A Bölcsödéi férőhelyek módosítása” című előterjesztés 

véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

 Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot. 

  

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  
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67/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a javaslat a „A „Bölcsödéi férőhelyek módosítása” című 

előterjesztés véleményezése című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

4.) Az „Szigetszentmárton hatályos településrendezési eszközeinek módosítása a H6 jelű HÉV 

vonal korszerűsítése érdekében – elfogadás” című előterjesztés véleményezése 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. H6 hév felújításához egy újabb döntésre van szükség a 

képviselő-testülettől. A módosítás folyamatában a szükséges lépéseket a főépítész megtette. A képviselő-

testületnek újra döntenie kell, határozatot kell először hozni, és ezután pedig a rendeletet megalkotnia. 

 

Schneider Zsolt elnök: Én is úgy néztem, hogy mindenki elfogadta azokat a módosításokat, az összes 

szerv. Nekünk csak rá kell bólintani, még egy plusz pontot kell úgymond hozzá tűzni. 

 

Mivel kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

91/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat „Az „Szigetszentmárton hatályos településrendezési eszközeinek 

módosítása a H6 jelű HÉV vonal korszerűsítése érdekében – elfogadás” 

előterjesztés véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

68/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a javaslat „Szigetszentmárton hatályos településrendezési 

eszközeinek módosítása a H6 jelű HÉV vonal korszerűsítése érdekében – 

elfogadás” előterjesztés véleményezése” című napirendi pont elfogadását. 
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Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

 

5.) A „Fenntartói hozzájárulás pedagógiai asszisztens foglalkoztatásához” című előterjesztés 

véleményezése  

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. Óvodavezető asszony kéréssel fordult a képviselő-testület 

felé. Az üres óvodai álláshely vonatkozásában pedagógiai asszisztens foglalkoztatására kért lehetőséget. 

Az előterjesztés melléklete a kérelem. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Annyi kiegészítésem lenne, hogy ez egy jelenleg óvodapedagógusi üres 

álláshely terhére valósulna meg, és korábban, már egy évvel ezelőtt döntött a képviselő-testület arról, 

hogy betöltheti ezt az üres óvodapedagógus álláshelyet pedagógiai asszisztens, egy év határozott időre 

tölthette be a fenntartói döntés értelmében. Az intézményvezető asszony kérelmezte, hogy ugyanezen 

pedagógiai asszisztens további egy évre tölthesse be határozott idővel ezt az üres álláshelyet. Tehát nem 

egy új, megüresedett álláshely betöltése, hanem egy korábbi pedagógiai asszisztensi munka 

meghosszabbítása. 

 

Mivel kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

92/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat „A „Fenntartói hozzájárulás pedagógiai asszisztens 

foglalkoztatásához” című előterjesztés véleményezése” című napirendi 

pont elfogadását. 

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök  

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

69/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a javaslat „A „Fenntartói hozzájárulás pedagógiai asszisztens 

foglalkoztatásához” című előterjesztés véleményezése  

” című napirendi pont elfogadását. 
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Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

 

 Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

 

6.) A „Fenntartói döntések a Szigetszentmártoni Gesztenyés Óvoda férőhelyeivel 

kapcsolatosan” című előterjesztés véleményezése 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Óvoda férőhelyeivel kapcsolatos döntés. Intézményvezető asszony jelezte, 

hogy praktikus volna a 2020 évben módosított férőhely módosítása. Ugye akkor 77 főről a negyedik 

csoportszoba kialakítása miatt 92 főre módosította a képviselő-testület a felvehető gyermeklétszámot, 

ami tulajdonképpen magában foglalja a törvény által biztosított 20 százalékos létszám túllépést. Most 

ezt az akkori döntést felülvizsgálva jutottunk arra a következtetésre, hogy érdemes volna ezt mégis az 

eredeti 77 főre, plusz fenntartói döntéssel 20 százalékos létszám módosítására. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag:. És akkor, hogyha ez így bekövetkezik, akkor innentől kezdve majd 

nincs ilyen, hogy kéri az óvodavezető, hogy még plusz 1-1 százalék, még 5 százalék, mivel a férőhely 

ennyit fogad. Na, ezt már nem lehet fokozni tovább? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: De, egyúttal benyújtotta azt a kérelmet is, és arról is kell dönteni, tehát a 

hatodik napirendi pontba fenntartói döntéseket kell meghozni, kettő döntést. Kettő kérelem érkezett be 

az intézményvezető asszony részéről. Egyik kérelme az az volt, hogy az intézménybe felvehető 

gyermeklétszámot az összes gyermeklétszámot 77 fővel határozza meg a fenntartó, ehhez szükséges egy 

alapítóokirat-módosítás, mivel rögzíteni kell az alapító okiratban felvehető gyermekek létszámát. 

Másrészről pedig egyidejűleg érkezett egy kérelem, hogy a fenntartó járuljon hozzá, hagyja jóvá a 

köznevelési törvény alapján a 20 százalékban lévő csoportlétszám növekedést, vagy növelést. Tehát egy 

alapító okirat módosítását kell jóváhagynia a képviselő-testületnek, illetve egyidejűleg a 20 százalékos 

köznevelési törvény által biztosított csoportlétszám-növelést. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: De a 77 fő is világos, és akkor a plusz 20 százalék, és akkor így 

lesz 92 fő. Most akkor ez a 92 lesz az alap, az állandó létszám? Vagy ugyanúgy megmaradt, hogy 77 és 

plusz 20 százalék maximált létszám. Igen, csak én úgy vettem ki, hogy állandósítani kellene ezt a 92 főt, 

és akkor nem kellene itt pluszban 20 százalékot engedélyeztetni, mert azt hittem, hogy ez erről szól. 

Még oda is írtam, hogy igen logikus, és akkor nem kell itt kérelmezni a létszámkérdést, de akkor nem 

jól értettem. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Két évvel ezelőtt az intézményvezető asszony kérelmezte, hogy mivel az évek óta 

tapasztalt gyakorlat az az, hogy minden évben szükséges fenntartói döntéssel 20 százalékkal eltéríteni a 

csoportlétszámokat, ezért egyszerűbb lenne az, hogyha az alapító okiratba kerülne meghatározva egy 

nagyobb, felvehető összgyermeklétszám. Ez két évvel ezelőtt ugye meg is történt, akkor a 77 főről a 20 

százalékkal megnövelt felvehető gyermeklétszám került meghatározásra 92 főben. Ezt növelhette a 

képviselő-testület, mint fenntartó 20 százalékkal. Ugye ez mindig egy évre kerül meghatározásra, a 

felvehető csoportlétszám növelés, a közlekedési törvény alapján 20%-kal. Most kérelmezte az 

intézményvezető asszony, hogy kerüljön visszacsökkentésre az alapító okiratban felvehető össz. 

gyermeklétszám 77 fővel, de mivel jelenleg is 77 fő feletti gyermeklétszám van, ezért egyúttal a fenntartó 

hozzon egy döntést, hogy 20 százalékban eltéríti a csoport, felvehető csoportlétszámot. 

 

Schneider Zsolt bizottsági tag: Na, akkor én már csak azt nem értem, bocsánat, hogy akkor minek kellett 

megint újra kérni, ha már egyszer ez megvolt. 

 



 

199-16/2022. 

12 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát ezt intézményvezető asszonytól kellene megkérdezni. Ez az ő kérelmére 

készített előterjesztés. 

 

Schneider Zsolt bizottsági tag: Felesleges körfutás volt szerintem. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: A kérelem tartalmazza az indokolás. Az olvasható az előterjesztés 

mellékleteként. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Igen, még csak az kérdésem van, hogy hány gyerek lehet az 

óvodában? 

 

Bencs tamás polgármester: 92 fő. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Tehát jelenleg, hogyha mind a kettő döntést meghozza a képviselő-testület, 

akkor 92 lehet a felvehető gyermek. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: És akkor pontosan ezt kérdeztem az előbb, hogy ez már akkor nem 

növelhető? 

 

Bencs Tamás polgármester: Ez tovább nem növelhető. 

 

Schneider Zsolt elnök: Már négyzetméterre van beosztva, hogy hány gyerek van. 

 

Bencs Tamás polgármester: Köszönöm. De tudomásom szerint egyébként a 92 fő, az eddig sem volt már 

túlléphető, pontosan azért, mert beépítésre került. Nem ez a legfőbb indoka, de azért azt tudnotok kell, 

hogy beadtuk az idei évben az óvoda bővítésére a pályázatunkat, ahol valószínűleg nem ez döntött, de 

egy-két pont is sokat számít egy pályázatnak az elbírálásánál. És amikor a statisztikát le kellett adjuk, 

akkor ugye a 92 fő volt meghatározva, és ahhoz mérten figyelte a teljesítést tulajdonképpen, tehát 

gyakorlatilag így nem volt meg a 100 százalék, csak 98, hogyha visszamódosul 77-re, akkor ez 

megváltozik. Illetőleg a másik része az pedig ebből a szempontból, ami megint csak a pontrendszernél 

jelentkezik, az pedig a létszámbővítésnek a volumene, ami gyakorlatilag meghatározza azt, hogy hány 

pontot kap az ember a beadott pályázatra. 

 

Schneider Zsolt elnök: Köszönöm szépen! Nekem már csak egy kérdésem van. Kettőbe kell szavaztatni, 

vagy egybe kell szavaztatni az egészet? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Kettőbe, az célszerűbb. Még annyi kiegészítésem lenne, hogy ahogy az 

előterjesztés is tartalmazza, az egyik indoka a létszám visszacsökkentésének, az a két négyzetméteres 

szám, hogy két négyzetmétert kell biztosítani egy gyermek részére. Tehát a korábban az alapító 

okiratban növelt gyermeklétszám, ahogy polgármester úr is mondta, nem volt már eltéríthető fenntartói 

döntéssel, tehát nem lehetett magasabb gyermeklétszámot meghatározni, mert akkor, ha a fenntartó 

ehhez hozzájárult volna, akkor nem felelt volna meg ennek a jogszabályi kritériumnak, amit egy 

kormányrendelet ír elő. Tehát az optimális gyermeklétszám az a 77 fő, ami 20 százalékkal eltéríthető, 

tehát 92 fő maximum, hiszen így megfelel a gyermeklétszám mind a köznevelési törvénynek, mind pedig 

a férőhelyekre vonatkozó kormányrendeletnek. 

 

Szende Andrea elnök: Köszönjük szépen, akkor mind a kettőt külön szabad hozni. Amennyiben a 

szociális és kulturális bizottság egyetért a határozat első pontjával, az alapító okirat módosításával 77 

főre, kérem kézfelemeléssel jelezzék. Köszönöm. Megállapítom, hogy a határozat első pontját a Szociális 

és Kulturális Bizottság egyhangúlag három igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül 

elfogadta. Amennyiben a Szociális és Kulturális Bizottság egyetért a határozat második pontjával, 

kérem kézfelemeléssel jelezzük. Megállapítom, hogy a Szociális és Kulturális Bizottság a határozat 

második pontját egyhangúlag elfogadta. 
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Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea  elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pont 1. majd a 2. pontját . 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

93/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „Döntés a Gesztenyés Óvodában óvodai nevelésben lévők 

létszámának túllépésének engedélyezéséről” című előterjesztés 

véleményezése” című napirendi pont elfogadását.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

94/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „Döntés a Szigetszentmártoni Gesztenyés Óvoda Alapító 

Okiratának módosításáról” című előterjesztés véleményezése” című 

napirendi pont elfogadását.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pont 1. majd a 2. pontját . 

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

70/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „Döntés a Gesztenyés Óvodában óvodai nevelésben lévők 

létszámának túllépésének engedélyezéséről” című előterjesztés 

véleményezése” című napirendi pont elfogadását. Felkéri elnökét, hogy a 

döntésről a képviselő-testületet – annak soron következő ülésén - 

tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea  elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pont 1. majd a 2. pontját . 
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71/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „Döntés a Szigetszentmártoni Gesztenyés Óvoda Alapító 

Okiratának módosításáról” című előterjesztés véleményezése” című 

napirendi pont elfogadását. Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-

testületet – annak soron következő ülésén - tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

7.) A „Döntés pályázat benyújtásáról az önkormányzat szociális tűzifa vásárlás támogatására” 

című előterjesztés véleményezésére  

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. Döntés pályázat benyújtásáról szociális tűzifa vásárlás 

támogatására. Nem ismeretlen a téma. Az előterjesztés elég részletesen taglalja az indokainkat, ha 

kérdés van, akkor szívesen válaszolok. 

 

Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pontot. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

95/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A „Döntés pályázat benyújtásáról az önkormányzat szociális 

tűzifa vásárlás támogatására” című előterjesztés véleményezésére” című 

napirendi pont elfogadását.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök  

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

72/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „A „Döntés pályázat benyújtásáról az önkormányzat 

szociális tűzifa vásárlás támogatására” című előterjesztés 

véleményezésére” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 
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   Határidő:  azonnal 

 

8.) Döntés könyvtár bútor berendezés készítésének tárgyában 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 

Bencs Tamás polgármester: Könyvtár, bútor, berendezés készítés. Elnyertünk egy könyvtár felújítási, 

szépítési pályázatot. Múltkori ülésen döntést is hozott a képviselő-testület. A legkedvezőbb ajánlat 

kiválasztásra került, de sajnos a nyertes ajánlattevő időközben kapacitás hiányában az idei évben nem 

tudja elvégezni az adott feladatot, úgyhogy a szerződés aláírásától visszalépett. Javaslom a képviselő-

testületnek a második legalacsonyabb összegű ajánlat elfogadását. 

 

Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pontot. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

96/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A „Döntés könyvtár bútor berendezés készítésének tárgyában” 

című előterjesztés véleményezésére” című napirendi pont elfogadását.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős: Szende Andrea elnök 

 Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  

 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

73/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „A „Döntés könyvtár bútor berendezés készítésének 

tárgyában” című előterjesztés véleményezésére” című napirendi pont 

elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

9.) A gyermekétkeztetési díj módosítása-Szigetújfalu 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek. 
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Bencs Tamás polgármester: Köszönöm szépen. Ahogy ezt korábban is említettem, az óvoda esetében 

Szigetújfalu biztosítja a gyermekétkeztetést, ott ugyanaz a helyzet, mint az iskola esetében a módosítás, 

szintén kénytelenek eszközölni. 
 

Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pontot. 
 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

97/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „A „Döntés pályázat benyújtásáról az önkormányzat szociális 

tűzifa vásárlás támogatására” című előterjesztés véleményezésére” című 

napirendi pont elfogadását.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  
 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 

egyhangúan 3 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

74/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „A „Döntés pályázat benyújtásáról az önkormányzat 

szociális tűzifa vásárlás támogatására” című előterjesztés 

véleményezésére” című napirendi pont elfogadását. 

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző jelezte, hogy még egy napirendi pontot fel kell venni. 

 

Bencs Tamás polgármester: Szerintem lehet akár egyebekben is. 

 

10.) Egyebek 

Előadó: Bencs Tamás polgármester 

 

Schneider Zsolt elnök átadta a szót Bencs Tamás polgármesternek 

 

Bencs Tamás polgármester: A német nemzetiségi önkormányzat kéréssel fordult a képviselő-testület 

felé, hogy a jubileumi ünnepségsorozatot lehetőségeihez mérten az önkormányzat anyagilag támogassa. 

Az igazat megvallva eléggé fáj a fejünk, mert a költségvetésben ugye nem különítettünk el, illetve a 

magára a Sváb-szigetre elkülönítettünk már egy összeget. Múlt héten volt arról szó a szomszéd 

települések polgármestereivel, hogy látva itt az energia áremelkedéseket, nem túl rózsás a helyzet, hogy 

azt mondjam. Akár azt is mondhatjuk, hogy tragikus. Csináltunk egy kimutatást, hogy az idei év 

időszakában, vagy a tavalyi év tizenkét hónapjában, illetőleg az idei év 1-6 hóban hogyan alakultak az 
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energia költségei az önkormányzatnak. És elég szomorú az amit ez a statisztika mutatott. Mégpedig azt, 

hogy a villanyszámla, és ebben benne van az összes önkormányzati intézménynek, illetőleg a 

közvilágításnak a költsége, energiaköltsége az közel van az egy-hat hóban a tavalyi év 70 százalékához. 

A gáz tekintetében pedig olyan 80 százalék körüli teljesítésen vagyunk jelenleg. 

 

Schneider Zsolt elnök: Az nem változtatott most, hogy például itt az önkormányzat épületénél 

megtörténik a felújítás, tehát egy hatékonyabb rendszer kerül beépítésre? 

 

Bencs Tamás polgármester: Nem tudhatjuk, hogy ez mit fog eredményezni. 

 

Schneider Zsolt elnök: Hát valószínűleg fogyasztáscsökkenést fog eredményezni. Árban az, 

természetesen majd meglátjuk, hogy milyen árban. 

 

Bencs Tamás polgármester: Árban mindenképpen növekedés várható. 

 

Schneider Zsolt elnök: Nem olyan mértékben lesz a növekedés, mint ahogy effektív várható. Ha 

megmarad ugyanez a fogyasztási ciklus, akkor még több lenne a növekedés, de így azért valamennyire 

spórolunk. 

 

Bencs Tamás polgármester: Mindenképpen hasznos, hogy ezeket a felújításokat elvégeztük. Ugye a 

gáznak az ára az sokszorozódott. A villamosenergia az visszafogottabb mértékben emelkedett. Csak 

példaként említem, hogy volt olyan hónap, amikor 960 ezer forint volt a közvilágításnak a 

villanyszámlája. Tehát már közel vagyunk az egymilliós limithez, aminél vagy a képviselő-testület kell, 

hogy döntsön, vagy más megoldást kell majd nézzünk, mert a nyári hónapokban is jóval 500 ezer forint 

fölött van a közvilágításnak a villanyszámlája. Úgyhogy eléggé megy a matek. Ebből kifolyólag én az 

elnök asszonynak is jeleztem, hogy jelen pillanatban nem látom azt, hogy honnan tudunk forrást 

fölszabadítani. Ugye a művelődési ház felújítása is elég sok plusz forrást igényelt, kezdeni fogjuk a 

polgármesteri hivatalnak a felújítási beruházását is. Itt nem számítunk csapdákra, de sajnos itt is 

előállott egy-két olyan momentum, aminél szükség van egy 200 ezer forintos kiegészítésre. Ugye most a 

könyvtár esetében is látjuk azt, hogy egy ilyen egyszerű problémát sem olyan egyszerű leküzdeni, mert 

itt is hozzá kell tennünk, vagy pedig akkor vissza kell adnunk a pályázati összeget. Úgyhogy én arról 

tájékoztattam elnök asszonyt, hogy jelenleg nem látom azt, hogy hogyan tudunk akármekkora összeget is 

felszabadítani erre a támogatásra. 

 

Schneider Zsolt elnök: Próbáljunk meg valahonnan kisajtolni, mert már ugye 70 éves a Mártoni 

Fúvószenekar. 

 

Szende Andrea elnök: Ez 3 nagyon fontos, nyomos ok. 

 

Schneider Zsolt elnök: 10 éves a Hexerai, tehát most azt mondom, hogy tíz év nem nagy idő, de a 

hetvenéves évforduló jelentős. A Mártoni Fúvószenekar 70 éves, tehát azért azt támogatni kell 

szerintem.  

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Én is úgy gondolom, belátom, hogy borzasztó nehéz helyzetben volt 

az önkormányzat, de én is úgy gondolom, hogy a három ünnepség mellett ebben a jubileum mellett nem 

mehetünk el szó nélkül, pénz nélkül. 

 

Szende Andrea elnök: Én is úgy látom, hogy ez három nagyon-nagyon nyomós ok, hogy valamennyi 

pénzt próbáljunk meg elkülöníteni erre a célra. A Meseudvarnak most legutóbb azt hiszem, 110 ezer 

forintot sikerült adni az idősek programra. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Szociális ételosztásra fordítottuk azt az összeget, tehát a Meseudvar nem 

egyesület és nem civil szervezet, ezért nem lehet támogatást folyósítani sem a Meseudvar felé. Ezt nem is 

tette az önkormányzat. Azon a helyszínen került megrendezésre a szociális ételosztás. Ahhoz 

biztosítottunk alapanyag támogatást a szociális keret terhére. 
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Schneider Zsolt képviselő: Én a Hédit is szeretném meghallgatni mint tíz éves Hexerái-ost. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Köszönöm szépen, hogy kifejezetten megkérdeztél. 

Tartózkodni szerettem volna, hiszen érintett vagyok, de mindenképpen úgy gondolom, hogy ezek a 

rendezvények sokkal színvonalasabbak és sokkal több közönséget vonzanak, megismerik a 

településünket, megismerik a német nemzetiségi falut. Vannak olyan emberek, akik kifejezetten azért 

jönnek például erre a rendezvénysorozatra, hogy részt vehessenek. 

 

Schneider Zsolt képviselő: És nemcsak itthon, hanem külföldön is. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Igen, és ugye mutatja az előterjesztés is, hogy 

külföldről is, illetve messziről érkeznek vendégek, akik emelik föl a színvonalat. Viszik a településünket, 

mindenképpen támogatásra javasoltak. 

 

Schneider Zsolt képviselő: Tudjuk, hogy nehéz a helyzet, tehát tisztában vagyunk vele, de valamit azért 

próbáljunk meg kisajtolni, legalábbis valamennyit. 

 

Nagy Lajos alpolgármester: Én azt szerettem volna kérdezni, hogy most akkor mekkora az összeg, ami a 

költségvetésben erre a célra félre lett téve? 

 

Bencs Tamás polgármester: Hát az egyesületnek, ha jól emlékszem, 150 ezer forint, vagy 200 ezer, most 

nem emlékszem már pontosan, de magára a Sváb-sziget Fesztiválra, már támogatásként. 

 

Nagy Lajos alpolgármester: Mert tavaly is annyit költöttek. 

 

Bencs Tamás polgármester: Igen, tehát azt be lett tervezve a költségvetésbe. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Egyrészről a költségvetésbe lett elkülönítve egy összeg, ami kimondottan a 

rendezvény megtartására került folyósításra, másrészről pedig az önkormányzat költségvetésében ugye 

egy keretösszeg van meghatározva a civil szervezeteknek nyújtható támogatásra, olyan forrásátadásra, 

amivel minden évben el kell számolniuk. Itt maga a német nemzetiségi önkormányzat kérelmezett egy 

plusz forrást, ami szintén a korábbi években is egy alapösszeg tervezésre került a költségvetési 

rendeletbe, és év elején a múlt évben maradt forrást is már átadta az önkormányzat. 

 

Schneider Zsolt elnök: A múlt évben, ami elmaradt, azt most adták át. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Így van. Az év elején került átadásra a német nemzetiségi önkormányzat 

részére. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Azt szeretném kérdezni, hogy ha lehetséges, akkor az 

emlékeimet frissítve így légyszíves jegyző úr, hogy kérelmezett-e a  fúvószenekar, kérelmezett-e 

bármilyen támogatást? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Nem. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Akkor a Hexerei egy német nemzetiségi tánccsoport, 

ami szintén egyesület kérelmezett-e bármilyen támogatást? Hiszen ezek a szervezetek önállóan is 

kérelmezhetnek. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Így van. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Talán más megítélés alá esik így, hogy a német 

nemzetiségi önkormányzat elnöke kérelmezte? 
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Dr. Cseh Balázs jegyző: Nem esik más megítélés alá, csak a költségvetésben ugye egy keretösszeg került 

meghatározásra az összes civil szervezet részére. Természetesen az önkormányzat átcsoportosíthat az 

egyes tételek között, tehát a szabadon felhasználható forrásai terhére megvalósíthat egy támogatási 

összeg kifizetését, vagy a Német Nemzetiségi Önkormányzat támogatását is. Ezt meg kellene néznünk, 

hogy nagyságrendileg mekkora összeget tud elkülöníteni az önkormányzat. A bizottságok tehetnek 

természetesen javaslatot, akár el is térhet a két bizottságnak a javaslata. Én ezt javasolnám a két 

bizottság részére, hogy tegyen egy összegre javaslatot az önkormányzat számára, és akkor a holnapi 

napi képviselő-testületi ülésre két bizottsági javaslatot terjesztjük elő elfogadásra, és a képviselő-testület 

dönthet, hogy melyik bizottságnak a javaslatával él. 

 

Szende Andrea elnök: Én csak röviden azt szeretném mondani, hogy ez a Német Nemzetiségi 

Önkormányzat az az egyesület, aki nyolc csoportot tart fenn egy egyesületen belül. És szerintem az a 

pénz, amit akkoriban megszavaztunk, így nézve nem is olyan sok. 

 

Schneider Zsolt elnök: És az egyik szintén legnagyobb rendezvény az énekkarosok után talán ami be fog 

következni most. Sőt, talán azt mondhatnám, hogy idén a legnagyobb rendezvényünk az lesz. 

 

Bencs Tamás polgármester: Nem ezzel van a gondom. A pénzügyi részével. Nekem az lenne a gondom, 

hogy honnan vegyük el?  

 

Schneider Zsolt elnök: Az átcsoportosítást azt meg fogjuk nézni, és akkor tényleg a szociális bizottság is, 

meg a pénzügyi bizottság is, hogy javasoljon valamit. Százötvenezer forint van már megszabva. 

Százötvenezer forint van már felszabadulva év elejétől, ugye, ha jól emlékszem? Ugye, Tamás? 150-200 

ezret? A kettő közül valami ilyesmi. Én még mindig azt javasolnám, hogyha 150 vagy 200 ezer forint 

van, meg kiegészíteném azt a 150 ezret, vagy 200 ezer forintot 500 ezer forintra. Ez az én privát 

elképzelésem. 

  

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Ha jól tudom, ez a 150 ezer forint, ez magára a Sváb-

Sziget rendezvényre van. Igazából ugye azt olvassuk, hogy 17 tagú fúvószenekarnak két éjszakára 

szállást és teljes ellátást kell biztosítani, és amikor a további német nemzetiségi kórus, illetve további 

számos fellépőt kell vendégül látni, akiket ezeken a napokon jól kell tartani étellel, itallal. Én azt 

gondolom, hogy ez a 150 ezer, ami már megállapodásra került, ez nem tartozhat bele ebbe a körbe. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Lehet, hogy butaságot mondok, de a Szociális Bizottságnak a 

segélyezési alapjából, abból nem lehet? Egyébként egyetértek a Hédivel, mert akkor azt teljesen el kell 

függetleníteni attól. Ezt a kérelmet a sváb fesztivál támogatására kell fordítani. 

 

Schneider Zsolt elnök: Itt visszatérnek a Balázs felvetésére, bocsánat, hogy gyakorlatilag van egy 

keretösszegünk, amiből föl tudunk használni, és maximum máshonnan teszünk esetleg át. 

 

Fekete-Tóth Lászlóné bizottsági tag: Honnan? 

 

Schneider Zsolt elnök: Hát majd meglátjuk. Tehát, hogy az ember ki tudja fölhasználni például a 

polgárőrség, vagy egyebek, nem tudom, hogy összefügg-e. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Elnézést. Azt tisztán kell látni, hogy nem moshatjuk össze az egyes 

szervezeteket. Értem én, hogy szoros az együttműködés ezen szervezetek között, de az önkormányzat, 

amikor dönt egy kifizetésről, tehát egy forrásátadásról, akkor meghatározott szervezetnek 

meghatározott célra történik ez a forrásátadás. Amennyiben egy civil szervezet kérelmez, akkor sem 

dönthet úgy az önkormányzat, hogy több civil szervezetnek ad egy meghatározott összeget aztán osszák 

el. Tehát mindegyik önálló, mindegyik önálló költségvetéssel rendelkezik, és mindegyiknek önállóan kell 

átadni, meghatározott összegű forrást. A civil szervezetek esetében ez meghatározott célra kell, hogy 

történjen, és azzal el is kell számolniuk az államháztartási törvény alapján. A Német Nemzetiségi 

Önkormányzat leginkább ezen civil szervezetekhez hasonlít. Tehát a német nemzetiségi 
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önkormányzatnak is a forrásátadás az meghatározott összegre és meghatározott célra kell, hogy 

történjen. Az elszámolásban vannak eltérések. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Ha jól értem, akkor a határozati javaslatnak úgy kell 

szólnia, hogy a Szigetszentmártoni Fúvószenekar Egyesület részére. Itt tesz javaslatot a bizottság, hogy 

mit állapítson meg a képviselő-testület, és akkor a következő a Hexerei német nemzetiségi Tánccsoport 

Egyesület részére? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Nem, nem. Ebben a kérelemben a német nemzetiségi önkormányzat 

elnökasszonya nyújtott be kérelmet. Tehát ezen kérelem alapján csak a német nemzetiségi önkormányzat 

részére történhet meg forrásátadás. Az, hogy a német nemzetiségi önkormányzat mondjuk ezt a forrást 

utána továbbadja ezen civil szervezeteknek valamilyen módon az a német nemzetiségi önkormányzat 

döntéshozó szervének lesz majd feladata. Jó, tehát dönthet úgy is természetesen a képviselő-testület, 

hogy az egyes szervezeteket támogatja bizonyos összeggel. Viszont ehhez szükséges lenne az, hogy 

legalább beérkezzen egy kérelem ezen civil szervezetek részéről, mivel a Német Nemzetiségi 

Önkormányzatnak az elnöke csak a Német Nemzetiségi Önkormányzat törvényes képviselőjeként 

nyilatkozhat, vagy kérelmezhet.  

 

Nagy Lajos alpolgármester: Csak annyit szerettem volna mondani, hogy ugye tavaly kifejezetten azt 

hiszem, a mentőszolgálat biztosítására külön kérték ezt a 150 ezer forintot, tehát akkor konkrétan 

megjelölték a célt, és az önkormányzat is erre szavazta meg akkor a pénzt. Tehát most is valami konkrét 

cél kellene. 

 

Bencs Tamás polgármester: Az az egyesület, ez meg az önkormányzat. Nem ugyanaz a kettő. Tehát 

annak ott van a költségvetésben ugyanúgy az a támogatás, ami a tavalyi évben. Tehát az a probléma, 

hogy most kérnek akkor, amikor egyébként a költségvetést év elején állítjuk össze, akkor írjuk össze, 

hogy mire mennyit tudunk fordítani. Az, hogy azon túlmenően évközben, ahol előállt egy olyan helyzet, 

amire senki nem számított, mert azzal kalkuláltunk, hogy a pályázati beruházások többe fognak kerülni, 

mint amennyi pénzt nyertünk. Azt úgy is állítottuk be a költségvetésbe, hogy legyen tartalékunk erre a 

célra. Azt még nem látjuk pontosan, hogy jól számoltunk-e a tartalék kerettel, vagy már ott is van 

csúszás. A lényeg az, hogy év közben ezért nehéz forrást találni, mert akkor valahonnan máshonnan kell 

elkülöníteni ezt az összeget. Egy lehetőség esetleg, ami így eszembe jutott. Képeztünk egy tartalék 

keretet, az úgynevezett képviselői tiszteletdíj címszóval, abból a tartalék keretből a képviselő-testület 

arra költ, amire jónak látja. Tehát az ott van, az el van különítve, az évről évre szépen gyűlik. Ezt azért 

tettük annak idején, hogy adott esetben egy komolyabb lehetősége legyen akár egy-egy képviselőnek, 

akár a képviselő-testületnek. Tehát ennek nem látom akadályát, hogyha a képviselő-testület úgy dönt, 

akkor ebből a tartalékkeretből ez kifizetésre tud kerülni. 

 

Schneider Zsolt elnök: Én ezt a tartalékkerethez, az én véleményem szerint, én ehhez nem nyúlnék hozzá. 

Olyan beruházást kéne ebből megcsinálni, ami maradandó, tartós és használható lenne későbbiekben. 

Ez az én véleményem. Valamennyit próbáljunk meg átütemezni, vagy átvenni abból a pénzből, amit 

félreraktunk év elején, abból az összegből esetleg. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Tehát ez az összeg lett félretéve. 

 

Schneider Zsolt elnök: Mármint nem a keretből, ami a támogatási keretünk volt. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Maga a támogatási keret, tehát a civil szervezetnek juttatható forráskeret, az 

nem volt egy olyan hatalmas nagy összeg, azt hiszem ilyen 800 ezer forint körül volt, vagy talán még 

annyi sem. 

 

Bencs Tamás polgármester: Ami ezeknek a nem a helyi egyesületeknek, tehát medikoptertől a hospice 

ház, meg egyebek, az talán ilyen két-háromszázezer forint volt, ámblokk. Mert az összes többi a helyi 

polgárőrség, a tűzoltó egyesület, a sportegyesület támogatása volt. 
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Dr. Cseh Balázs jegyző: Azok címkézett összegek voltak. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Én úgy gondolom, hogy ez egy olyan komoly, olyan 

komoly anyagi kiadás lesz maguknak a civil szervezeteknek is, hogy én javaslom elnök úr, hogy a 

német nemzetiségi önkormányzat részére állapítsunk meg 600 ezer forintot, amiből 300 ezer forintot a 

mártoni fúvós zenekar céljaira használjon fel, 200-at a Hexerei, és 100 ezer forintot pedig a GJU. 

ifjúsági szervezet részére. 

 

Schneider Zsolt elnök: Ezt akár meg is szavazhatjuk, amit mondott a Balázs, hogy akkor, hogyha ti, mint 

szociális bizottság ezt elfogadjátok, 600 ezer forintot. Én 500 ezret javasolnék akkor így ebben az 

esetben a pénzügyi bizottság részéről, és akkor nézzük meg, hogy hogyan dönt a képviselő-testület, 

holnap mit fog dönteni. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző- Viszont a határozati döntésbe bele kell írni, hogy mi biztosít fedezetet erre a 

plusz kiadásra. Tehát azzal kapcsolatban azért dűlőre kellene jutni, hogy a költségvetés tételein belül 

melyik tétel terhére valósítja meg ezt az önkormányzat. Ugye a korábbi gyakorlat, mivel a költségvetési 

tervezés az úgy néz ki, hogy egy évre előre tervezünk, és általában az egyes tervezési tételek eléggé 

kicentizettek az évközbeni rendkívüli kiadásoknál az szokott lenni a határozati javaslat, hogy a 

képviselő-testület biztosítja a kiadás fedezetét az önkormányzat tárgyévi költségvetésének szabadon 

felhasználható forrásainak terhére. Ez a szabadon felhasználható források terhére, ez például a 

tartalékképzés, ami a korábban meghatározott képviselői tiszteletdíjakat is magába foglalja. Más, 

nagyon szabadon felhasználható összeg nincsen. A szabadon felhasználható költségvetési tételbe 

tartozik bele például az ingatlan előadásokból származó bevételek, amit viszont egy korábbi 

megegyezés alapján elkülönítetten kezelünk egy későbbi, esetleges önkormányzati ingatlan felújítására, 

építkezésre, vagy valamilyen ingatlanfejlesztésre. Tehát a szabadon felhasználható források nagyrészt 

ezekből tevődnek össze. Ezen kívül még az éves maradvány kerül átcsoportosításra a szabadon 

felhasználható forrásokhoz. De jelenleg erről nem beszélhetünk, hiszen az éves maradvány majd év 

végén fog keletkezni. Ugye ez abból adódik, hogy mondjuk az adóbevételek alul lettek tervezve, és 

többlet adóbevétel folyik be. Ezt a többlet adóbevételt tudja utána az önkormányzat a költségvetés 

helyretétele során maradványként a szabadon felhasználható források közé tenni. 

 

Schneider Zsolt elnök: Csináltunk egy csomó határozatot év közben, amivel bevételt növeltünk elvileg az 

önkormányzat részére. Gondolom, azok is növekednek. Csináltunk egy olyan nagyon jó elszámolást 

például nem mi, hanem ti, hogy az adóbevételeket is folyamatosan növeltétek. Tehát ebből azért 

folyamatosan növekvő bevételeink, vagy az önkormányzatnak a bevételei kellene, hogy keletkezzenek. 

De ez év végén fog realizálódni, de azt is meg lehet csinálni, vagyis kérdésem hogy meg lehet csinálni, 

hogy mondjuk a jövő évi költségvetés terhére akár berakunk egy 3-400 ezer forintot? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát, meg lehet csinálni, csak akkor nem lehet idén kifizetni. 

 

Schneider Zsolt elnök: Jó, még ezt is meg lehet csinálni, tehát ezt is el lehet technikailag meg lehet 

oldani, hogy mondjuk jövő évre legyen kifizetve. Tehát ezt meg lehet oldani szerintem. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát nem, csak akkor miben járul hozzá az önkormányzat a mostani 

rendezvényhez, hogyha jövőre lesz kifizetendő. 

 

Schneider Zsolt elnök: Jövőre kifizetni, és mondjuk lehet, hogy mondjuk, meg tudja finanszírozni a 

német nemzetiségi önkormányzat például. Tehát, most mondtam, hogy valaki megfinanszírozza ennek. 

Lehet-e ilyet csinálni? Tehát ez csak egy kérdés volt, hogyan lehetne ezt megoldani? 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Hiszen van szabadon felhasználható keretünk. Én 

javaslom, hogy ennek a terhére legyem. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Lehet a szabadon felhasználható keret terhére. Csak ahogy előbb említettem, az 

ugye két fajsúlyos tételből keletkezik. Az egyik a ki nem fizetett, meg nem határozott képviselői 
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tiszteletdíj, amit minden évben elkülönítetten kezelünk, másrészről pedig az ingatlanokból származó 

bevételek. Tehát valamelyik csökkenni fog nyilván. Erről kellene azért egy megegyező álláspontot 

kialakítani, hogy melyik csökkenjen ezzel az összeggel. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Ha jól értem, akkor meg kell egészen pontosan 

nevezni. A határozott javaslatom, hogy az ingatlanokból befolyt összeg terhére. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Azt nem kell meghatározni, mert ilyen szinten nincsen a költségvetésben, tehát 

az államháztartási törvény nem tesz lehetőséget arra, hogy ezeket az összegeket úgymond ténylegesen 

elkülönítsük, külön számlán kezeljük vagy zároljuk. Ez egy megegyezés volt annak idején a képviselő-

testület tagjai között, hogy amennyi tiszteletdíjról kvázi lemondott a képviselő-testület, azt minden évben 

a szabadon felhasználható forrásokba jóváírjuk. Tehát az nem kerül besorolásra más tételek közé. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Akkor mégiscsak úgy a valós, hogy a döntésnek azt 

kell tartalmaznia, hogy biztosítsuk ezt a forrást a szabadon felhasználható keret terhére. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Így van. 

 

Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta bizottsági tag: Köszönöm szépen, akkor én ezt javaslom. 

 

Schneider Zsolt elnök: És az lehetséges, hogy most azt mondjuk, hogy a szabadon felhasználható keret 

terhére biztosítjuk, és a jövő évi költségvetésből pedig majd visszavesszük ezt a történetet, és 

visszarakjuk a szabadon felhasználható büdzsé egészére. Lehetséges-e ez így technikailag? Mert így 

javasolnám, mert akkor nem csökken. Úgyse lesz jövő évben 80 éves, mert csak 71 éves lesz mondjuk a 

zenekar, tehát még van 10 évünk, hogy még gyűjtsünk utána erre a történetre. 

 

Bencs Tamás polgármester: Jövő évben más jubileum lesz, de mindegy, mit tudom én. Én akkor is 

szeretném tudni, hogy akkor melyik részről, nehogy azzal legyen probléma, hogy nem onnan vesszük le. 

De ezt nem kell határozatba foglalni, csak egyezzetek meg. 

 

Schneider Zsolt elnök: De akkor mégiscsak meg kell határozni, hogy az ingatlan részéről? 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Nem, nem, nem. A határozatban csak azt, hogy mi biztosít fedezetet, hogy mely 

tétel rovatban, vagyis hogy szabadon felhasználható, vagy a maradvány költségvetésben szereplő összeg 

terhére. Viszont én értem polgármester úr álláspontját, hogy abban azért egy ilyen közmegegyezésnek 

kell uralkodnia, hogy ha már ezeket az összegeket gyűjtögetjük ebbe a tételbe, hogyha az esetleg 

csökken, vagy mondjuk két év múlva, amikor a képviselő-testület majd el kívánja költeni azt az összeget, 

mint ugye a képviselői tiszteletdíjból származó maradványt, az miből keletkezett.  

 

Schneider Zsolt elnök: Ezért javasoltam, hogy a következő évi költségvetésben legyen ez betervezve, 

hogy bármilyen maradvány értékből töltsük vissza. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Hát hogyha lesz. 
 

Schneider Zsolt elnök: Hát reméljük, hogy lesz. 
 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Tehát a jövőt azt senki sem látja. Nyilván az adóbevételeink növekednek, hiszen 

azt látjuk, hogy az önkormányzat adóerő-képessége is például nő. 
 

Schneider Zsolt elnök: Százalékosan nem lehet meghatározni, bocsánat, hogy közbevágtam, hogyha ez 

hány százalék, vagy mit tudom én, 15 százalékkal nőtt az előző évhez képest? 
 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Pontosan 26 százalékkal nőtt. 
 

Schneider Zsolt elnök: És az összegszerűen mekkora összegről beszélünk most? 
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Dr. Cseh Balázs jegyző: Ez az iparűzési adó bevétel, ami most összegszerűen nem tudom megmondani, 

de több millió forinttal nőtt az iparűzési adóbevétel. Viszont a kiadások is nőnek. Tehát azt is látni kell, 

hogy a kiadások is nőnek. Tehát arra nincsen garancia, hogy a kiadások nem nőnek olyan mértékben, 

hogy akár a korábban felhalmozott maradványból vagy szabadon felhasználható összegekből is majd 

szükséges lesz átcsoportosítani. Azért egy olyan világgazdasági helyzetben vagyunk, ami 

kiszámíthatatlanná teszi a jövőt. Az infláció hatására, mivel az adóbevételek nem inflációkövetőek, tehát 

ugyanannyi lesz az adóbevételünk, viszont bármiféle áremelkedés, itt gondolok akár arra is, hogy most 

banális példa, de a vécépapír ára is, vagy a kéztörlő ára is az intézményeinkben jelentősen nőtt, tehát ez 

egy jelentős havi kiadása lett már az önkormányzatnak, hogy miből vásárol a Kultúrba, a hivatalba WC 

papírt és kéztörlőt, vagyis a kiadások folyamatos növekedése tapasztalható az áremelkedés 

következtében. 

 

Schneider Zsolt elnök: Én ahhoz ragaszkodnék és azt kifejtem még egyszer, hogy azt a következő évi 

költségvetésből tegyük vissza. Tudom, hogy nőnek a költségek, egyértelműen nőnek a költségek, hála a 

jó istennek, van egy csökkenő tendencia is az új fűtésrendszerekkel kapcsolatban. 
 

Bencs Tamás polgármester: Azzal csak a fogyasztásunk fog csökkenni. Ezt értsétek már meg. 
 

Schneider Zsolt elnök: Én ezt tudom, hogy a fogyasztás. 
 

Bencs Tamás polgármester: Hétszerese a gáz ára, mint tavaly volt. 
 

Schneider Zsolt elnök: Tamás, nem kell üvöltözni. Nyugodj meg, attól még csökkenni fog. Én megértem, 

figyelj, én is a piacról élek, nem. Én vállalkozó vagyok, tehát én nem alkalmazott vagyok, 

közalkalmazott, meg semmi. Tehát én ezt értem. Tehát lesz csökkenés persze a fogyasztásban, de 

ugyanúgy az árak növekedtek, tehát lesz növekedés is, viszont lehet, hogy növekednek az adóbevételeink 

is, tehát bármi lehet. Amit a Balázs elmondta, nem lehet kalkulálni a jövőt, de azért valamilyen szinten 

tervezni kell. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Ugye év végén lesz majd a novemberi ülésre lett tervezve a jövő évi 

költségvetési koncepció elfogadása, vagy tárgyalása. Nyilván akkor ezt előkészítjük, hogy fennmaradjon 

a szabadon felhasználható források összege, más tételrovatokból történő átcsoportosítással. 

Amennyiben a szeptemberi adóbevételek, vagy a márciusi adóbevételek nem teszik lehetővé azt, hogy 

máshonnan megtörténjen ez. Tehát nem látjuk azt sem, hogy az éves állami költségvetés alapján például 

mekkora feladatfinanszírozást kap az önkormányzat. Ez mindig egy olyan összeg, amit nem látunk előre. 

Lehet, hogy felülfinanszíroz az állam, lehet, hogy alulfinanszíroz az állam. Lehet, hogy nőnek az 

adóbevételeink, lehet, hogy elviszi a kiadások növekedése ezeket az adóbevételeket. Én annyit tudok 

mondani, hogy arra van lehetőség nyilván, hogy a novemberi költségvetési koncepcióba betervezésre 

kerüljön ez a fajta helyreigazítása a szabadon felhasználható forrásoknak. Majd akkor kerül úgyis az 

elfogadásra, megvitatásra a költségvetési koncepció, és akkor fog a képviselő-testület is jobban látni. 

Amennyiben az adott helyzet nem változik, vagy negatív irányba változik, akkor pedig a költségvetési 

koncepciókor, ugye két körben kerül tárgyalásra és elfogadásra, akkor kell ezt napirendre tűzni és 

megtárgyalni. 

 

Huszák Attila bizottsági tag: Csak annyit szeretnék visszacsatolni, szerintem szívesen felajánlanám a 

képviselői tiszteletdíjat is, mert én azt gondolom, hogy ez egy maradandó és tartós dolog, egy ilyen 

jubileum, mert azt gondolom, hogy ennek emléke lesz, erről fotósorozat lesz, és ez egy tartós emlék 

tulajdonképpen, egy tartós beruházás. 

 

Schneider Zsolt elnök: Magánemberként ugyanúgy támogatod, meg itt azért jó páran itt a testületben 

támogatják ezt. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Ez a bizottság, pontosabban a képviselőknek egy megegyezése lehet, hogy 

esetleg nevesítik, hogy melyik különböző alapból próbáljuk meg ezt elkülöníteni. Jó? 
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Schneider Zsolt elnök: Ebben nincs köztünk vita, hogy a tartalék alapból kell megvalósítani, csak arra 

hívtam fel a figyelmet, hogy azért szeretném visszatölteni majd a novemberi költségvetésnél, majd arra 

törekszünk. 

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Akkor abban van megegyezés, hogy a szabadon felhasználható forrásoknál, a 

korábbi képviselői felajánlás részéből ad át a képviselő-testület a Német Nemzetiségi 

Önkormányzatnak? 

 

Schneider Zsolt elnök: Igen. 
 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Szerintem polgármester úr is csak annyit szeretett volna, hogy nevesítsük egy 

kicsit. 
 

Schneider Zsolt elnök: Jó, és akkor az összeget ti 600 ezerrel támogatnátok. Én 500 ezret támogatnék.  

 

Dr. Cseh Balázs jegyző: Akkor foglaljuk össze, hogy a Szociális és kulturális Bizottság akkor 600 ezer 

forint támogatást javasol az önkormányzat költségvetésének 2022. évi költségvetésének szabadon 

felhasználható forrásainak terhére. 

 

A Bizottságok alaposan megtárgyalták az a napirendi pontot és az alábbiakról döntöttek. 

 

Mivel további kérdés, észrevétel nem volt ezért, Szende Andrea elnök szavazásra bocsátotta a napirendi 

pontot. 
 

A Szociális és Kulturális Bizottság nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, egyhangúan 3 

igen szavazattal, 0 ellenszavazat és 0 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

98/2022.(VII.25.) Szociális és Kulturális Bizottsági határozat 

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Szociális és Kulturális Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a 

javaslat a „Támogatási kérelem – Német Nemzetiségi Önkormányzat 

Szigetszentmárton” című napirendi pont elfogadását 600 000 Ft 

összegben.  

Felkéri elnök-helyettesét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak 

soron következő ülésén - tájékoztassa. 

 

Felelős:  Szende Andrea elnök 

Határidő:  azonnal 

 

Schneider Zsolt elnök szavazásra bocsátotta a napirendi pontot.  
 

A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság a nyílt szavazással, 3 fő bizottsági tag részvételével, 2 igen 

szavazattal 1 tartózkodással elfogadta és meghozta a következő határozatot:  

 

75/2022.(VII.25.) Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsági határozat  

Szigetszentmárton Község Önkormányzati Képviselő-testületének 

Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek a „Támogatási kérelem – Német Nemzetiségi Önkormányzat 

Szigetszentmárton” című napirendi pont elfogadását 500 000 Ft 

összegben.  

Felkéri elnökét, hogy a döntésről a képviselő-testületet – annak soron 

következő ülésén - tájékoztassa. 

Felelős:  Schneider Zsolt elnök 

   Határidő:  azonnal 
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A napirendi pontokhoz több hozzászólás, kérdés nem volt, ezért Schneider Zsolt  elnök 18 óra 30 

perckor bezárta az ülést és zárt ülés rendelt el  

Kmf. 

 

A Szociális és Kulturális Bizottság részéről: 

 

 

 

Szende Andrea          Drevenkáné Pásztor Hedvig Beáta                                           

     elnök                           jkv. hitelesítő bizottsági tag 

 

 

 

  A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság részéről: 

 

 

Schneider Zsolt           Huszák Attila  

     elnök                                                                          jkv. hitelesítő bizottsági tag  


